
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 2 til L 135 Forslag til lov om ændring af 

lov om forsøgsordning med medicinsk cannabis og om ordning for dyrkning, 

fremstillinig mv.v. af medicinsk cannabis (Permanent ordning med medicinsk 

cannabis og genfremsættelse efter notifikation for EU-Kommissionen), som 

Folketingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 12. 

marts 2025. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Louise Brown (LA). 

 

Spørgsmål nr. 2:  

”Vil ministeren i relation til L 135 sikre, at det bliver muligt for danske producenter af 

medicinsk cannabis at importere cannabis råvarer (API i bulk fra EU/EØS) til 

videreforarbejdning, eksport og eventuel optagelse på Lægemiddelstyrelsens liste, 

dvs. i ordningen for medicinsk cannabis? Måtte ministeren ikke ønske at 

imødekomme dette, bedes ministeren redegøre for, hvorfor ministeren finder det 

formålstjenligt at behandle principielt identiske produkter godkendt som hhv. API og 

medicinsk cannabis forskelligt? ” 

 

Svar: 

Jeg kan oplyse, at det i forbindelse med høringsnotatet til lovforslaget er blevet 

præciseret, at lovforslagets § 6, stk. 4 giver erhvervet mulighed for at importere 

medicinsk cannabis dyrket i andre EU-lande (API-ordning) til videreforarbejdning med 

henblik på, at virksomhederne kan eksportere disse produkter eller få dem optaget 

på Lægemiddelstyrelsens liste over produkter i ordningen. Jeg håber, at det hermed 

fremgår tydeligt, at dette er hensigten med initiativet. 

 

Der henvises i øvrigt til besvarelsen af SUU L 135 – spm. 1. 
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